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Abstract:Viața este o curgere,este un fluviu, este o mișcare continuu. Dar oamenii au impresia ca ei 
înșiși reprezintă ceva static, numai obiectele sunt statice,viața este o continuă mișcare. Cu cît există mai 
multă schimbare,cu atît viața este mai abundentă,iar o viață abundentă aduce cu sine extraordinare 
schimbări,clipă de clipă. 

Osho sau iluminatul cum se considera el,s-a nascut in Kuchawada,India,la 11 decembrie 
1931,aparținând religiei Jaianiste. Osho nu a scris propriu zis nici o operă,cărțile redactate sub numele lui 
erau scrise cu ajutorul discipolilor sai,sub supravegherea lui Osho. Opera”Viața este aici și acum” este o 
operă celebră care a insuflat sentimente la miliarde de ființe umane și a schimbat viziunea multora. 
Existența este una singură,ea se exprimă in milioane de forme, însă spiritul care este exprimat este același. 
Eu cred ca viața nu este o filozofie,nu este o problemă,ci este un mister. Trebuie să-l trăiești nu conform 
unui anume model,nu conform unei anume condiționări,nu cum ți s-a spus,trebuie s-o iei de la capăt,să 
pornești de la zero. Citind această carte mi-am dat seama cîte clipe am pierdut și cît de neînsemnat e 
trecutul prăfuit de amintiri și viitorul inlănțuit de speranțe. Pentru el devenise limpede că a ramîne în 
limitele trupului nu era lucrul cel mai important pentru dezvoltarea operei sale,înainte de a muri,a mai 
spus:”Vă las visul meu”. 
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      Osho nu are ceea ce poate fi numit o operă scrisă, el nu a scris propriu-zis nici o carte. Cărțile publicate 
sub numele sau sunt transcrieri ale discursurilor sale, datorate discipolilor săi. În timpul vieții sale, aceste 
transcrieri au fost făcute sub îndrumarea și atenta sa supraveghere. Discursurile lui Osho acoperă domenii 
foarte largi ale cunoașterii, de la psihologie la filosofie, el a fost împotriva oricărui sistem de gândire. 
Gândirea sa era în viziunea sa o "cale", prin care Osho a încercat să adapteze învățăturile tradiționale 
orientale contextului specific al lumii contemporane. 
 
      Cea mai mare parte a problemelor noastre apar doar pentru ca nu le-am privit niciodată cu adevărat, nu 
ne-am îndreptat niciodată atenția asupra lor pentru a vedea ce sunt ele în realitate. Încercați să creați numai 
lucruri frumoase, nu aduceți la viață nimic urît. Nu aveți prea mult timp și nu aveți nici multă energie de 
pierdut. Avînd o viață atît de scurtă, avînd o sursă de energie atît de mică, este pur și simplu stupid să o 
pierdeți în tristețe, în furie, în ură, în gelozie. Folosiți-vă energia în iubire, folosiți-o în acțiuni creatoare, în 
prietenie, în meditație; îndreptați-vă spre ceva care să vă înalțe. Şi cu cît vă înălțați mai mult, cu atît întâlniți 
mai multe izvoare de energie care stau la dispoziția voastră. Depinde numai de voi. 
      El afirmă că trebuie de trăit  cu pasiune. În felul acesta fiecare moment devine de aur, iar întreaga ta viață 
se transformă într-o înșiruire de clipe. O astfel de persoană nu moare niciodată. Religiozitatea nu este ceva în 
care să crezi,este un fapt care trebuie trăit, experimentat. Ea nu este o credință pe care să o ai în minte,ci o 
cunoaștere a întregii tale ființe. Omul nu a învățat încă să guste frumusețea singurătății. El caută mereu să se 
angajeze într-o relație,să fie cu cineva,cu un prieten,cu un părinte,cu o soție,cu un copil,pur și simplu cu 
cineva. El a creat societăți,cluburi. El a creat religii,biserici. Însă toate acestea sunt necesare pentru a-l face 
să-și uite singurătatea. Fiind în mijlocul acestor mulțimi,încerci să uiți ceva, de care îți amintești uneori în 
întuneric. Îți amintești că te-ai născut singur,că vei muri singur,că,indiferent ce ai face, trăiești singur. 
Singura răspundere adevărată este față de propriul tău potențial. Față de propria ta inteligență și 
conștiință,față de acțiunea conformă cu ele. Primul lucru este acela de a te accepta în mod profund pe tine 
însuţi. Fiecare se simte inferior într-un fel sau altul. Motivul este neacceptarea faptului că fiecare este unic. 
Nu se pune problema superiorităţii sau a inferiorităţii. Fiecare face parte dintr-o categorie care îi este proprie 
şi din acest lucru nu rezultă nici o comparaţie. Şi nu pot să-mi închipui o fiinţă care să aibă totul în această 
lume. Unii nu au ezitat să încerce, dar au eşuat lamentabil. Fii doar tu însuţi şi va fi suficient. 
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      Nu condamnaţi senzualitatea! Ea a fost condamnată în întreaga lume şi, din cauza acestei condamnări, 
energia care poate înflori în senzualitate se transformă în perversiune, gelozie, furie, ura; ea generează o 
existenţa aridă, lipsită de orice savoare. Senzualitatea este una din bine cuvântările omenirii. Este 
sensibilitatea voastră, este conştiinţa voastră. Este conştiinţa voastră filtrată prin corp. 
      Dacă duci în mână pietre crezând că sunt diamante, eu n-am să-ţi spun să renunţi la acele pietre, ci am să-
ţi spun doar: "Fii atent şi mai uită-te o dată!". Dacă vezi singur că nu sunt diamante, mai e nevoie să renunţi 
la ele? Îţi vor cădea din mână de la sine. De fapt, dacă mai vrei totuşi să le cari, va trebui să faci un efort 
mare, îţi va trebui o mare voinţă să le mai cari. Însă nu poţi să le mai cari mult. O dată ce ai văzut că sunt 
inutile, fără rost, nu se poate să nu le arunci. Şi o dată ce ai mâinile goale, cauţi adevăratele comori. Iar 
adevăratele comori nu se află în viitor. Adevăratele comori se află aici şi acum. Facem cu toţii parte din 
aceeaşi existenţă. Indiferent pe cine răneşti, în cele din urmă te răneşti pe tine însuţi. Poate că acum nu îţi dai 
seama de acest lucru, însă într-o bună zi vei înţelege şi îţi vei spune: "Dumnezeule! Acest lucru mi l-am făcut 
cu mâna mea." Ai rănit pe cineva, crezând că este vorba de un altul. Nu este altcineva. Existenţa este una 
singură, este o unitate cosmică. Din această înţelegere se iveşte non-violenţa. 
      Eu cred că viața nu este o filozofie, nu este o problemă, ci este un mister. Trebuie să-l trăiești nu conform 
unui anume model,nu conform unei condiționări,nu cum ți s-a spus,trebuie s-o iei de la capăt,să pornești de 
la zero. Citind această carte mi-am dat seama câte clipe am pierdut și cât de neînsemnat e trecutul prăfuit de 
amintiri și viitorul înlănțuit de speranțe.  
      Omul poartă în interiorul lui un mare tezaur, însă el mai poartă în sine și întreaga moștenire animală. 
Aceasta trebuie îndepărtată, pentru a permite comorilor să se înalțe în cămpul conștiinței, pentru a fi 
împărtășite cu ceilalți. În realitate, aceasta este caracteristică bogăției: Cu cît o împarți mai mult cu alții, cu 
atît îți aparține mai mult. 
      Adevărata savoare a vieții se găsește înăuntrul nostru. Pentru el devenise limpede ca a rămâne în limitele 
trupului nu era lucrul cel mai important pentru dezvoltarea operei sale, înainte de a muri,a mai spus:”Va las 
visul meu”. 
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